

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT KETIGA, PENGGAL KEDUA,
PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

PERTANYAAN : LISAN

**DARIPADA : TUAN AHMAD JOHNIIE BIN ZAWAWI
[IGAN]**

TARIKH : 3 DISEMBER 2019 (SELASA)

SOALAN

Tuan Ahmad Johnie Bin Zawawi [Igan] minta **MENTERI PERTANIAN DAN INDUSTRI ASAS TANI** menyatakan apakah perancangan pihak Kementerian untuk menambahbaik pendapatan para petani di kawasan parlimen Igan khususnya dalam menarik minat para belia berkecimpung dalam bidang pertanian sebagai satu perniagaan.

JAWAPAN

Tuan Yang di-Pertua,

1. Kementerian Pertanian dan Industri Asas Tani (MOA) telah merangka dan mengetengahkan lapan (8) idea utama di dalam Dasar Agromakanan Negara (DAN) bagi membangunkan sektor agromakanan. Salah satu idea utama tersebut adalah pembangunan modal insan pertanian bestari dan berinformasi. Pembangunan modal insan yang berpengetahuan, berkemahiran serta produktiviti berintensifkan teknologi dan inovasi akan diberikan tumpuan supaya dapat menyokong serta menggalakkan penglibatan golongan muda di dalam sektor agromakanan seluruh negara termasuk di kawasan parlimen Igan.

2. MOA juga mengambil langkah proaktif melancarkan Hala Tuju Kementerian Pertanian dan Industri Asas Tani: Prioriti dan Strategi 2019 – 2020. Dokumen Hala Tuju ini mengandungi lima (5) Hala Tuju yang dibangunkan bersama 18 strategi dan 51 inisiatif untuk dilaksanakan sepanjang tempoh 2019 hingga 2020.

3. Pembangunan agropreneur muda telah diberikan keutamaan di dalam Hala Tuju ke 3 iaitu Menjadikan Pertanian sebagai Satu Sumber Pendapatan yang Mampan dan Kukuh serta Menguntungkan untuk Petani, Penternak, Nelayan dan Agropreneur Muda. Melalui Strategi 3 Pembangunan Agropreneur Muda dalam Bidang Agromakanan telah ditetapkan inisiatif iaitu Program Agropreneur Muda (PAM) yang dilancarkan bagi tujuan menarik minat agropreneur muda yang berumur di antara 18 hingga 40 tahun untuk menceburi sektor agromakanan.

4. PAM menawarkan bantuan geran berbentuk barangan dan pembiayaan kepada golongan muda. Bantuan khidmat nasihat teknikal, rundingan serta latihan bagi membangunkan projek-projek pertanian yang akan dilaksanakan turut disediakan. Program ini terbukti mampu meningkatkan pendapatan para petani. Untuk makluman, seramai 377 agropreneur muda Sarawak telah mendapat kelulusan Geran Agropreneur Muda (GAM) yang berjumlah RM 5,982,350.00. Secara keseluruhannya, dari tahun 2016 sehingga Oktober 2019, seramai 5,449 agropreneur muda seluruh negara yang berjumlah RM 95,140,100.00 telah mendapat manfaat daripada PAM.

Sekian, terima kasih.